



စိုက်ပျိုးရေးမွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စီမံကိန်းဦးစီးဌာန



စိုက်ပျိုးစီးပွားသတင်းလွှာ

အမှတ်စဉ် (၂၅ / ၂၀၂၂)

၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ(၃၀) ရက်

၃၀-၆-၂၀၂၂	
ငွေကြေး အမျိုးအစား	ငွေလဲလှယ်နှုန်း (ကျပ်)
ဒေါ်လာ	၁၈၅၀.၀
ယူရို	၁၉၂၉.၂
စင်ကာပူဒေါ်လာ	၁၃၂၉.၄
စတာလင်ပေါင်	၂၂၄၄.၇
ဂျပန်ယန်း (၁၀၀)	၁၃၅၇.၆
တရုတ်ယွမ်	၂၇၆.၂၅
ဟောင်ကောင် ဒေါ်လာ	၂၃၅.၇၈
အိန္ဒိယရူပီး	၂၃.၄၃၁
ကိုရီးယားဝမ် (၁၀၀)	၁၄၂.၄၃
မလေးရှား ရင်းဂစ်	၄၁၉.၇၄
ဖိလစ်ပိုင်ပီဆို	၃၃.၆၄၅
ထိုင်းဘတ်	၅၂.၃၈၆
ဗီယက်နမ်ဒေါင် (၁၀၀)	၇.၉၄၉၁

သတင်းခေါင်းစဉ်များ

■ အထွေထွေသတင်းများ

- တရုတ်နိုင်ငံ၏ မော်တော်ယာဉ်လုပ်ငန်း စုစည်းပေါင်းစပ်သည့် ပြည်တွင်း ဈေးကွက်သို့ ဦးတည်
- အိုမီခရွမ်၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုများမှ တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတဖြည်း ဖြည်းပြန်လည်ကောင်းမွန်လာမည်ဟု မျှော်လင့်ရ
- တရုတ်နိုင်ငံတွင် ထုတ်လုပ်မှုဈေးနှုန်းများ မေလတွင် ကျဆင်းခဲ့
- တရုတ်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားများအတွက် ကိုဗစ်ရောဂါကန့်သတ် ချိန်လျှော့ချ

လယ်ယာစီးပွားနှင့်
ကုန်သွယ်မှုဌာနခွဲ၊
စီမံကိန်းဦးစီးဌာန
ရုံးအမှတ် (၁၅)
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၆၈၄
Email-
misdop.moali@gmail.com

တရုတ်နိုင်ငံ၏ မော်တော်ယာဉ်လုပ်ငန်း စုစည်းပေါင်းစပ်သည့် ပြည်တွင်းဈေးကွက်သို့ ဦးတည်

တရုတ်နိုင်ငံတွင် မော်တော်ယာဉ်လုပ်ငန်း၏ထုတ်လုပ်မှုလိုင်းကို ပိုမိုခိုင်မာစေရန်နှင့် သုံးစွဲသူများ၏ ဝယ်လိုအားကို ဖြည့်ဆည်းပေးရန်အတွက် စုစည်းပေါင်းစပ်သော ပြည်တွင်းဈေးကွက်ကို တည်ဆောက်ရန် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုကို မျှော်လင့်ထားကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံမှ သတင်းတစ်ခုက ဖော်ပြခဲ့သည်။

ယခုနှစ်၊ ဧပြီလတွင် တရုတ်နိုင်ငံသည် မြင့်မားသောထိရောက်မှု၊ စည်းမျဉ်းအခြေခံမှု၊ ပြိုင်ဆိုင်မှုနှင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုများ တည်ဆောက်မြှင့်တင်ရာတွင် ထိရောက်မှုမြင့်မားသည့် စုစည်းပေါင်းစပ်ထားသောပြည်တွင်းဈေးကွက် unified market ကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ရန် လမ်းညွှန်ချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ယင်းလမ်းညွှန်ချက်တွင် ခေတ်မီသော လည်ပတ်မှုကွန်ရက်ကို တည်ဆောက်ခြင်း၊ ဈေးကွက်သတင်းအချက်အလက် လမ်းကြောင်းများ ဖလှယ်ခြင်းနှင့် ငွေပေးငွေယူ ပလပ်ဖောင်းများ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းအပါအဝင် ဈေးကွက်ဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများ၏ အပြန်အလှန်ချိတ်ဆက်မှုကို မြှင့်တင်ပေးခြင်းတို့ကို အလေးပေးဖော်ပြခဲ့သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ စက်မှုလုပ်ငန်းစုများကြားနှင့် စက်မှုကွင်းဆက် အထက်ပိုင်းနှင့် အောက်ပိုင်းအကြား ပေါင်းစပ်မှု အားကောင်းလာလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူများက ပြောကြားခဲ့ပြီး ယခုအချိန်တွင် အဓိကသော့ချက်မှာ ပြည်တွင်းဝယ်လိုအား အပေါ်အခြေခံသည့် လည်ပတ်မှုကို မပိတ်ဆို့ရန်နှင့် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်မှုမရှိသောကန့်သတ်ချက်များအားလုံးကို ဖြည်းဖြည်းချင်း ရုတ်သိမ်းရန်ဖြစ်သည်။ လမ်းညွှန်ချက်တွင် စုစည်းထားသော ဈေးကွက်စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို တည်ထောင်ရန်နှင့် ပြည်တွင်းအကာအကွယ်ပေးမှုနှင့် ဈေးကွက် ပိုင်းခြားခြင်းတို့ကို ချိုးဖျက်ရန် အလေးပေးဖော်ပြထားသည်။

အချို့သော ဒေသန္တရအစိုးရများသည် မြင့်မားသောထောက်ပံ့ကြေးများနှင့် ချေးငွေပံ့ပိုးမှု သို့မဟုတ် တိုက်ရိုက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို စွမ်းအင်သုံးကားများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်အတွက် စက်မှုလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အားသာချက်တစ်ခုအဖြစ် အသုံးပြုကြောင်း စုစည်းပေါင်းစပ်သော ပြည်တွင်းဈေးကွက်ကို အရှိန်မြှင့်တင်ဆောင်ရာတွင် အနာဂတ်တွင် ဤဖြစ်စဉ်ကို ချေမှုန်းပစ်သင့်ပြီး မြို့ကြီးများအားလုံးသည် ညီတူညီမျှသောအဆင့်တွင် စွမ်းအင်သုံးယာဉ် ကုမ္ပဏီများကို ဆွဲဆောင်သင့်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာအစိုးရများသည် ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုများတွင် ပြိုင်ဆိုင်မှုလျှော့ချသင့်ပြီး လုပ်ငန်းများအတွက် ဝန်ဆောင်မှုများ တန်းတူရည်တူပေးအပ်သင့်ကြောင်း Zhejiang University's International Business School မှ တွဲဖက်ဒါရိုက်တာ Pan Helin မှ ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ စွမ်းအင်သုံးကားသစ်

များအတွက် ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုမရှိပါက စက်မှုလုပ်ငန်းသည် ယင်းတို့၏အမြတ် အစွန်းအား စုစည်းထားသော ပြည်တွင်းဈေးကွက်တွင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဈေးကွက် မဟုတ်သော အတားအဆီးများကို သတိပြုသင့်ပြီး စားသုံးသူများကို ရွေးချယ်ခွင့်များ ပိုမိုရရှိစေသင့် ကြောင်း လေ့လာသုံးသပ်သူ Yang Xiaolin က သတိပေးခဲ့ပါသည်။

ရင်းမြစ် (၁) [China continues on path to unified domestic auto market - News - Yunnan Express](#)

ဒေါက်တာဝေရီလင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကူမင်း

အိုမီခရွမ်၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုများမှ တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး တဖြည်းဖြည်း
ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာမည်ဟု မျှော်လင့်ရ

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ကြီးမားသော ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေး ရလဒ်များနှင့် တိုးတက်မှုလိုလား သောမူဝါဒများ သက်ရောက်မှုရှိလာသဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် တဖြည်းဖြည်း ပြန်လည် ကောင်းမွန်လာရန် မျှော်လင့်ထားကြောင်း နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးသည် ဧပြီလတွင် ပြည်တွင်း၌ COVID-19 ပြန်လည်ဖြစ်ပွားမှုမှ ထိခိုက်နစ်နာခဲ့ရသော်လည်း သက်ရောက်မှုများမှာ ခဏတာနှင့် အပေါ်ယံသာ ဖြစ်ကြောင်း အမျိုးသား စာရင်းအင်း ဗျူရို (NBS) မှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဖူလင်းဟွာက မေလ ၁၆ ရက်နေ့တွင်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ တရုတ်စီးပွားရေး၏ အခြေခံအချက်များမှာ မပြောင်းလဲဘဲရှိနေ ကြောင်း စီးပွားရေးအသွင်ကူးပြောင်းမှုနှင့် အဆင့်မြှင့်တင်ရေးနှင့် အရည်အသွေးမြင့်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက် မှု၏ အလုံးစုံသော လမ်းကြောင်းများမှာ မပြောင်းလဲသေးကြောင်း စီးပွားရေးတည်ငြိမ်ရန်နှင့် မျှော် မှန်းထားသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပန်းတိုင်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် ကောင်းမွန်သော အခြေအနေများစွာရှိကြောင်း အလွန်ကြီးမားသောဈေးကွက်၊ ပြီးပြည့်စုံသော စက်မှုလုပ်ငန်းနှင့် ထောက်ပံ့ရေးကွင်းဆက်များနှင့် ကြီးမားသော ပြည်တွင်းဝယ်လိုအားနှင့်အတူ၊ ကမ္ဘာ့ဒုတိယအကြီး ဆုံးစီးပွားရေးသည် စိန်ခေါ်မှုအမျိုးမျိုးကို တွန်းလှန်ရန် ခံနိုင်ရည်ရှိပါကြောင်း ကပ်ရောဂါ၏ အကျိုး သက်ရောက်မှုများရှိနေသော်လည်း သီးနှံနှင့် စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်မှုသည် ပထမလေးလအတွင်း တိုးတက်မှု ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားနိုင်ပြီး၊ ကပ်ရောဂါကိုတိုက်ဖျက်ရန်နှင့် စီးပွားရေးပြန်လည် ထူထောင်ရန် အတွက်ခိုင်မာသောအခြေခံအုတ်မြစ်ချထားကြောင်း ယခုနှစ် ဧပြီလတွင် ကျောက်မီးသွေး

ကုန်ကြမ်း၊ ရေနံစိမ်းနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ထွက်ရှိမှုသည် တစ်နှစ် ထက်တစ်နှစ် ၁၀ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၄ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၄ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း အသီးသီးမြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း စားနပ်ရိက္ခာနှင့် နေ့စဉ် သုံးပစ္စည်းများ လုံလောက်စွာရရှိပြီး ဈေးနှုန်းများ တည်ငြိမ်နေပါကြောင်း ငွေကြေးဖောင်းပွမှု၏ အဓိကအတိုင်းအတာတစ်ခုဖြစ်သည့် စားသုံးသူ ဈေးနှုန်းညွှန်းကိန်းသည် ပြီးခဲ့သည့်လတွင် တစ်နှစ် ထက်တစ်နှစ် ၂.၁ ရာခိုင်နှုန်းသာ မြင့်တက်ခဲ့ပါကြောင်း စွမ်းအင်မြင့်ကားများနှင့် ဆိုလာဆဲလ်များ ထုတ်လုပ်မှုသည် ဧပြီလတွင် တစ်နှစ်ထက် တစ်နှစ် ၄၂.၂ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ၂၀.၈ ရာခိုင်နှုန်း တိုးမြင့် လာသဖြင့် နည်းပညာမြင့် စက်မှုလုပ်ငန်းများသည် (ကြယ်ပွင့်များကဲ့သို့သော) မြင့်မားသောစွမ်းဆောင်ရည်ကို ပြသခဲ့ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ရှန်ဟိုင်းနှင့် ဂျီလင်းတို့တွင် အလုပ်အကိုင်နှင့် ထုတ်လုပ်မှုကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ပြန်လည် စတင်နိုင်သည့်အပြင် တိုးတက်မှုလိုလားသော အစီအမံများကို အကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးသည် မေလတွင်တိုးတက်လာမည်ဟု မျှော်လင့်ရကြောင်း အချို့သောညွှန် ကိန်းများသည် ဧပြီလတွင် ကျုံ့သွားသည်ကို တွေ့ခဲ့ရသော်လည်း ဒုတိယသုံးလပတ်တွင် စီးပွားရေး နှေးကွေးမည်ဟု မဆိုလိုပါကြောင်း ဖူက ပြောကြားပြီး စီးပွားရေးပြန်လည် ကောင်းမွန်လာစေရန် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် သုံးစွဲမှုဆိုင်ရာ အခန်းကဏ္ဍများကို အလေးပေးလျှက်ဖော်ပြခဲ့သည်။ အမြောက် အများထုတ်လုပ်မှုတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုသည် ပထမလေးလအတွင်း တစ်နှစ်ထက် တစ်နှစ် ၁၂ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း ခုန်တက်ခဲ့ပြီး အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမှာ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ၆ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်ခဲ့ပါကြောင်း ယင်းအချက်အရ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုသည် စီးပွားရေးတိုး တက်မှုအတွက် အရေးကြီးသော အထောက်အပံ့ကို ပေးနိုင်တယ်ဆိုတာကို ပြသနေပါကြောင်းဟု ၎င်းက ဆိုသည်။ တရုတ်နိုင်ငံ၏ စားသုံးမှုအားကောင်းမှု၏ သိသာထင်ရှားသော ညွှန်ပြချက်ဖြစ်သည့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ လက်လီရောင်းချမှုသည် ဇန်နဝါရီမှ ဧပြီလအတွင်း ယွမ် ၁၃.၈၁ ထရီလီယံ (အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂ ထရီလီယံခန့်) သို့ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ၀.၂ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်း သွားကြောင်း NBS ဒေတာက ဖော်ပြထားပါသည်။ ကူးစက်ရောဂါကို ထိန်းချုပ်ပြီး ထုတ်လုပ်မှုနှင့် လူ များ၏ ဘဝပုံမှန်ပြန်ဖြစ်လာတာနှင့်အမျှ မျှိုသိပ်ထားရသော စားသုံးမှုဟာ တဖြည်းဖြည်းမြင့်တက် လာမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဖူက ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်သည် ပထမလေးလအတွင်း ယွမ် ၆.၉၇ ထရီလျံနီးပါး ရောက်ရှိခဲ့ပြီး တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ၁၀.၃ ရာခိုင်နှုန်း ခုန်တက်သွားခဲ့ကြောင်း ရှုပ်ထွေးပြီး ပြင်းထန်သော နိုင်ငံတ ကာအခြေအနေရှိသော်လည်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြီးပြည့်စုံသောစက်မှုစနစ်၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းအား၊

ပိုမိုဖွင့်လှစ်မှု၊ ကုန်သွယ်မှုမိတ်ဖက်များနှင့် အပြန်အလှန်အကျိုးရှိသော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် လွတ်လပ်သောကုန်သွယ်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတို့ အပါအဝင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ စဉ်ဆက်မပြတ် ပို့ကုန်တိုး တက်မှုကို လွယ်ကူချောမွေ့စေမည့် အခြေအနေများရှိကြောင်း ရှေ့ကိုမျှော်ကြည့်ပါက တရုတ်နိုင်ငံ သည် မက်ခရိုမူဝါဒ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုကို အားကောင်းစေပြီး စီးပွားရေးကို သင့်လျော်သည့် အတိုင်း အတာတစ်ခုအတွင်း လည်ပတ်နိုင်စေရန် သေချာစေခြင်းဖြင့် ကူးစက်ရောဂါ၏ သက်ရောက်မှုများကို လျော့ပါးစေမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖူက ပြောကြားခဲ့သည်။

ရင်းမြစ် [China's economy expected to recover gradually from Omicron impacts - News - Yunnan Express](#)

ဒေါက်တာဝေရီလင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကူမင်း

.....
တရုတ်နိုင်ငံတွင် ထုတ်လုပ်မှု ဈေးနှုန်းများ မေလတွင် ကျဆင်းခဲ့

တရုတ်အစိုးရမှ စောင့်ကြည့်ကြီးကြပ်သည့် ရင်းနှီးကုန်စည်အများစုသည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် မေလ ဆန်းပိုင်းနှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက မေလလယ်တွင် ဈေးနှုန်းကျဆင်းခဲ့ကြောင်း တရားဝင်အချက် အလက်များက ဖော်ပြခဲ့သည်။ အစိုးရမှ စောင့်ကြည့်ကြီးကြပ်သည့် အဓိကကုန်စည် ၅၀ မျိုးတွင် (ချောမွေ့/ စပ်ကြောင်းမရှိသော) သံမဏိပြွန်များ၊ ဓာတ်ဆီ၊ ကျောက်မီးသွေး၊ ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်အချို့ အပါအဝင် ကုန်စည် ၂၃ ခုမှာ ဈေးတက်ခဲ့ပြီး ၂၇ မျိုးမှာ ဈေးနှုန်းကျ ဆင်းခဲ့ကြောင်း အမျိုးသားစာရင်းအင်းဗျူရိုမှ အချက်အလက်များအရ သိရှိရပါသည်။ ဝက်သား ဈေးသည် တစ်ကီလိုလျှင် ၁၅.၅ ယွမ် (၂.၃ ဒေါ်လာ) အထိ တက်လာခဲ့ကြောင်း ၁၀ ရက်လျှင် တစ် ကြိမ်ထုတ်ပြန်သော အဆိုပါ ကြေငြာချက်သည် ပြည်နယ်အဆင့် တိုင်းဒေသကြီး ၃၁ ခုရှိ လက်ကား ရောင်းချသူများနှင့် ဖြန့်ဖြူးသူ ၂၀၀၀ နီးပါး၏ စစ်တမ်းကို အခြေခံထားသည်။

ရင်းမြစ် [Means of production prices fall in China - News - Yunnan Express](#)

ဒေါက်တာဝေရီလင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး
ကူမင်း

.....

တရုတ်နိုင်ငံသည် နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားများအတွက် ကိုဗစ်ရောဂါ ကန့်သတ်ချိန် လျှော့ချ

တရုတ်နိုင်ငံသည် ကိုဗစ် ၁၉ ကန့်သတ်ထိန်းချုပ်မှုများ quarantine ကို ၂၈-၆-၂၂ ရက်နေ့တွင် ထက်ဝက်ခန့် လျှော့ချလိုက်သည်။ လက်ရှိတွင် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ခရီးသွားလာမှုကို ဟန့်တားစေသည့် ကိုဗစ် ၁၉ ကန့်သတ်ထိန်းချုပ်မှုများကြောင့် ကပ်ရောဂါအကြို နိုင်ငံတကာလေကြောင်းခရီးစဉ်များ လည်ပတ်မှု၏ ၂ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုရှိသော အဆောက်အအုံများတွင် သီးသန့်ခွဲထားမှုကို ၁၄ ဆယ့်လေးရက်မှ (၇) ခုနစ်ရက်သို့ လျှော့ချခဲ့ပြီး နောက်ဆက်တွဲအိမ်တွင်း ကျန်းမာရေးစောင့်ကြည့်မှုကို (၇) ခုနစ်ရက်မှ (၃) သုံးရက်သို့ လျှော့ချလိုက်ကြောင်း အမျိုးသားကျန်းမာရေးကော်မရှင်က ပြောကြားခဲ့သည်။ ကျန်ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများက ဗိုင်းရပ်စ်နှင့်အတူ နေထိုင်ရန် ကြိုးစားနေသော်လည်း တရုတ်နိုင်ငံ၏တင်းကျပ်သော ကိုဗစ် ၁၉ တိုက်ဖျက်ရေး အစီအမံများကို လိုက်နာခြင်းသည် ၎င်း၏စီးပွားရေးကို ထိခိုက်စေခဲ့ပြီး ရှန်ဟိုင်းကဲ့သို့ မြို့ကြီးများတွင် ပြင်းထန်လွန်းသော ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုများတွင် လူသန်းပေါင်းများစွာကို ဒေါသထွက်စေခဲ့သည်။ မကြာသေးမီ လများအတွင်း တရုတ်နိုင်ငံသည် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ခရီးသွားများကို သတိကြီးကြီးထားပြီး ဖြေလျှော့ပေးခဲ့ပြီး အိုမီခရမ်မျိုးကွဲ၏ ပေါက်ဖွားသည့်ကာလ တိုတောင်းခြင်းသည် ကိုဗစ် ၁၉ ကန့်သတ် ထိန်းချုပ်မှုကာလ quarantine time ကို ချိန်ညှိနိုင်သည်ဟု ကျန်းမာရေးအရာရှိများက ပြောကြားခဲ့သည်။

ယခုလအစောပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၏ လေကြောင်းထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဒုတိယနှစ်ဝက်တွင် လေယာဉ်ပျံသန်းမှု အရေအတွက် မှန်မှန်တိုးလာစေရန် နိုင်ငံအချို့နှင့် အဆက်အသွယ်ရှိနေပြီဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုဗစ် ၁၉ ကန့်သတ်ထိန်းချုပ်မှုစည်းမျဉ်းသစ်ကို တရုတ်နိုင်ငံရှိ အမေရိကန်၊ ဗြိတိန်နှင့် ဥရောပ စီးပွားရေး လော်ဘီအဖွဲ့များက ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။ “စီးပွားရေး ဖလှယ်မှုတွေ တိုးမြှင့်လာဖို့နဲ့ နိုင်ငံတကာ အရည်အချင်းရှိသူတချို့က ပြည်ပမှာ သုံးနှစ်ကြာ ခွဲခွာခဲ့ရတဲ့ မိသားစုတွေနဲ့ ကွဲကွာနေတဲ့နိုင်ငံတကာ အရည်အချင်းတွေ စီးဆင်းမှုကို ရပ်တန့်စေရေး တွန်းအားပေးဖို့ မျှော်လင့်ပါတယ်” ဟု တရုတ်နိုင်ငံရှိ ဗြိတိန် ကုန်သည်ကြီးများအသင်းမှ ရိုက်တာသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။ အပြောင်းအလဲကို ကြိုဆိုစဉ်တွင် တရုတ်ရှိ ဥရောပကုန်သည်ကြီးများအသင်းမှ ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များအား လုံးသည် ပိုမိုဖြေလျှော့သော စည်းမျဉ်းအသစ်များကိုလိုက်နာခြင်း ရှိ၊ မရှိ စောင့်ကြည့်ရန် ကျန်ရှိနေသေးကြောင်း သတိပေးခဲ့သည်။

အဆိုပါကြေငြာချက်၏ရိုက်ခတ်မှုကြောင့် ဟောင်ကောင်နှင့် ပြည်မကြီးရှိ စတော့ဈေးကွက် များမြင့်တက်လာပြီး ဟန်စန်း ညွန်းကိန်း Hang Seng Index သည် အရုံးကို နောက်ပြန်လှည့်၍ ၀.၉ % တက်သွားကာ CSI300 Index ညွန်းကိန်းသည် ၁% တက်သွားခဲ့ကြောင်းနှင့် ပြည်မကြီး ခရီးသွား ကုမ္ပဏီများ၏ ရှယ်ယာများသည် ၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ခုန်တက်သွားကြောင်း ဖော်ပြထားပါသည်။

ဘေဂျင်းနှင့် ရှန်ဟိုင်းတို့တွင် ဒေသန္တရ ကိုဗစ် ကူးစက်မှုအသစ်မရှိကြောင်း (၂၈-၆-၂၂) တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖေဖော်ဝါရီနှောင်းပိုင်းမှစတင်ကာ မြို့နှစ်မြို့လုံးတွင် ပထမဆုံးအကြိမ် တစ်ပြိုင်နက် အန္တာရယ်မှကင်းရှင်းလွတ်ကင်းပြီဖြစ်ကြောင်း ကြေငြာခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တ ပတ်ကစတင်၍ ၎င်းတို့၏နေ့စဉ် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးသည် ဂဏန်းတစ်လုံး single digit သို့ ကျဆင်းသွားခဲ့ ပြီး ရှန်ဟိုင်းသည် စားသောက်ဆိုင်များတွင် စားသောက်ခြင်းကို ဖြည်းဖြည်းချင်း ပြန်လည်စတင်နိုင် စေရန်နှင့် Universal Beijing Resort အပါအဝင် အပန်းဖြေနေရာအချို့ကို ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ရန် ရှန်ဟိုင်းအား ခွင့်ပြုပေးခဲ့သည်။ ပိတ်ထားသည်မှာ သုံးလကျော်ပြီဖြစ်သော ရှန်ဟိုင်း ဝေ့ဒစ်စနေ အပန်းဖြေဥယျာဉ်ကို (၃၀-၆-၂၂) ရက်နေ့တွင် ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း အင်္ဂါနေ့(၂၈-၆-၂၂) တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

သို့သော်လည်း အာဏာပိုင်များသည် သမ္မတရှီ၏ ကိုယ်ပိုင်လက္ခဏာ ပေါ်လစီဖြစ်သော အစိုးရ၏ တက်ကြွသောချဉ်းကပ်မှုဟု ခေါ်တွင်သော ကိုဗစ်အကြွင်းမဲ့ ထိန်းချုပ်ရေး zero COVID မှု အရ မပြန်ပွားအောင် တားဆီးရန် တစ်ပြားသားမှ အလျော့မပေးဘဲ ရည်မှန်းထားဆဲဖြစ်သည်။

ဘေဂျင်းအနေဖြင့် အစဦးပိုင်းကတည်းက ရောဂါကူးစက်မှုအသစ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ပြတ်ပြတ်သားသား တွန်းလှန်ပြီး ကူးစက်ရာလမ်းကြောင်းများကို ချေမှုန်းပစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့တော်၏ ကွန်မြူနစ်ပါတီ ထိပ်တန်းအကြီးအကဲ Cai Qi က ပါတီကို ကျောထောက်နောက်ခံပြု ထားသော ပေကျင်းနေ့စဉ်သတင်းစာတွင် ပြောကြားထားသည်။ (၂၇-၆-၂၂)ရက်နေ့ အစောပိုင်းတွင် ပေကျင်းနေ့စဉ် သတင်းစာက ဘေဂျင်းမြို့တော်သည် ၎င်း၏ COVID ထိန်းချုပ်မှုအား လာမည့် ငါးနှစ်ကြာ ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းထားမည်ဟု Cai ကို လွဲမှားစွာ ကိုးကားခဲ့သော်လည်း ယင်းနောက် သတင်းစာသည် ကိုးကားချက်အား ဖယ်ရှားခဲ့ပြီး ၎င်း၏အကြီးအကဲ Zhao Jingyun က ၎င်းသည် မှားယွင်းမှုတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ လူအများကြားတွင်မူ သံသယအချို့ကို မတား ဆီးနိုင်ခဲ့ကြောင်း "သေချာတာပေါ့၊ အဲဒါက အမှားမဟုတ်ဘူး၊ လူထုရဲ့ သဘောထားကို တိုင်းတာဖို့ ရည်ရွယ်တာပါ" Weibo ဆိုရှယ်မီဒီယာပလပ်ဖောင်း အသုံးပြုသူတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့ပြီး အခြား

Weibo အသုံးပြုသူ တစ်ဦးက ၎င်းသည် အမှားအယွင်းဖြစ်ခဲ့လျှင်ပင် “အနည်းဆုံး ထိပ်တန်းအရာရှိ များသည် ကျွန်ုပ်တို့အားလုံး ယင်းအတွက်ကြောင့် မည်မျှ အကူအညီမဲ့ခံစားကြောင်းနှင့် လက်ရှိ ကူးစက်ရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးမူဝါဒများကို ကျွန်ုပ်တို့ မည်မျှစက်ဆုပ်ရွံရှာမုန်းတီးနေပြီ ဖြစ်သည်ကို ယခု သိရှိနားလည်သင့်ပြီဖြစ်သည်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ရင်းမြစ် [China slashes COVID quarantine time for international travellers \(yahoo.com\)](http://China slashes COVID quarantine time for international travellers (yahoo.com))

ဒေါက်တာဝေရီလင်း၊ စီးပွားရေးသံမှူး

ကူမင်း

.....

